
BR.0002.7.2014
PROTOKÓŁ Nr XLVIII/14

z sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach
z dnia 30 lipca 2014 roku

XLVIII sesja Rady Miejskiej w Wilamowicach 
odbyła się w Gminnym Centrum Zachowania Dziedzictwa Kulturowego w Wilamowicach, 

ul. Paderewskiego 3 (I piętro – sala konferencyjna).

Obradom  przewodniczył: Pan  Stanisław  Nycz – Przewodniczący  Rady  Miejskiej 
   w  Wilamowicach.

Czas trwania:   od godz. 14.30 do godz. 16.30.
                         
Obecni: 14 radnych na stan 15  

Podczas obrad nieobecny był radny Michał Sztafiński a radna Stanisława Kudłacik 
uczestniczyła w sesji od chwili omawiania pkt. 5.
Zaproszeni goście - wg listy obecności załączonej do protokołu:

– Marian Trela -  Burmistrz  Wilamowic
– Andrzej Kołtun -  Sekretarz Gminy
– Zyta Blachura – Majdak -  Skarbnik Gminy
– Edward Grzywa -  Adwokat
– Jerzy Kubik -  Radny Powiatu Bielskiego
– Kazimiera Gabryś -  Kierownik Wydz. SG
– Bożena Sobocińska -  Kierownik ZOSiP
– Adam Fabia -  Asystent Poseł na Sejm RP Pani Mirosławy Nykiel
– Sołtysi Sołectw Gminy Wilamowice (obecnych 4/5) oraz Przewodniczący Zarządu Osiedla 

Wilamowice
– Robert Siupik -  San  Leon  Energy  /  Energia  Karpaty  Zachodnie 

    Sp. z o. o. Sp. k. - Kierownik ds. ochrony środowiska
– Łukasz Łukańko -  San  Leon  Energy  /  Energia  Karpaty  Zachodnie 

  Sp. z o. o. Sp. k. - Specjalista ds. ochrony środowiska
– Ewa Komin -  QA Communication
– Małgorzata Sikora -  QA Communication
– Mariusz Hałat -  Zespół Regionalny „Cepelia Fil Wilamowice”

PRZEBIEG  OBRAD:

Punkt 1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Wilamowicach Pan  Stanisław  Nycz  otworzył  XLVIII  po 
wyborach  sesję  Rady  Miejskiej,  powitał  wszystkich  zebranych  a  następnie  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 13 radnych na stan 15, co stanowi o prawomocności 
dzisiejszych obrad. 

Punkt 2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Pan Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który wszyscy otrzymali:
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Zapytania, wnioski, interpelacje radnych.
4. Wystąpienia zaproszonych gości.
5. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 25 czerwca 

2014 r.
6. Podjęcie uchwał w sprawie  :
1) Zmiany uchwały XXII/222/08 Rady Miejskiej  w Wilamowicach z dnia 30 grudnia 2008 r. 

w sprawie  ustalenia  diet  oraz  zwrotu  kosztów  podróży  służbowych  przysługujących 
przewodniczącym organu wykonawczego  jednostki  pomocniczej,  zmienionej  uchwałami: 
Nr VI/44/11 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 16 marca 2011 r oraz Nr XXIX/266/13 
Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 stycznia 2013 r.;

2) Zmiany Uchwały Nr XLI/386/10 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 8 listopada 2010 r. 
w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na 
raty  spłat  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny,  przypadających 
Gminie Wilamowice lub jej jednostkom podległym oraz warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc  publiczną  oraz 
wskazania organów i osób uprawnionych do udzielania tych ulg;

3) Trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych  szkół posiadających  uprawnienia 
szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Wilamowice 
przez  osoby fizyczne i  prawne inne  niż  jednostka  samorządu  terytorialnego  oraz  trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania;

4) Zaciągnięcia  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 
w Katowicach  długoterminowej  pożyczki  na  częściowe  sfinansowanie  zadania  pn.: 
„Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Pisarzowicach  i  w  Hecznarowicach”  w  wysokości 
1.629.981,00 zł;

5) Zmiany uchwały nr XXIX/267/13 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w  sprawie  podziału  Gminy  Wilamowice  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalania  ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych;

6) Zmiany  uchwały  nr XXV/231/12 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30  października 
2012  r.  w  sprawie  podziału  gminy  Wilamowice  na  okręgi  wyborcze  oraz  ustalenia  ich 
granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu;

7) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice;
8) Wprowadzenia zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2014;
7. Odpowiedzi na zapytania, wnioski, interpelacje.
8. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski.
9. Zakończenie sesji.

Pan Przewodniczący – Czy do porządku obrad ktoś zgłasza wnioski lub uwagi?
Burmistrz Marian Trela – Poprosił o rozszerzenie porządku obrad o następujące tematy:

– Informacja nt. prac wiertniczych prowadzonych w celu wykonania odwiertu Kęty SL-1 na 
terenie gminy Wilamowice w miejscowości Pisarzowice (ul. Pańska, ul. Lanckorona).

– Podjęcie uchwały w sprawie określenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla 
nauczycieli  realizujących  w ramach  stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk 
o różnym tygodniowym obowiązkowym wymiarze godzin w szkołach prowadzonych przez 
Gminę Wilamowice;

– Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia  zgody na wykonywanie przez  gminę  Wilamowice 
działalności w zakresie telekomunikacji;

Pan Przewodniczący:
– Kto  jest  „za”  przyjęciem  do  porządku  obrad  wniosków  przedstawionych  przez  Pana 

Burmistrza?
„Za” - 13 głosów.

– Temat dotyczący prac wiertniczych proponuję wprowadzić jako punkt 6. a tematy dotyczące 
podjęcia uchwał proponuję wprowadzić w punkcie 7. jako podpunkt 4) i 8). 
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Kto jest „za” obowiązywaniem takiego porządku obrad?
„Za” - 13 głosów.

Przyjęty porządek obrad:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Zatwierdzenie porządku obrad.
3. Zapytania, wnioski, interpelacje radnych.
4. Wystąpienia zaproszonych gości.
5. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 25 czerwca 

2014 r.
6. Informacja nt. prac wiertniczych prowadzonych w celu wykonania odwiertu Kęty SL-1 na 

terenie gminy Wilamowice w miejscowości Pisarzowice (ul. Pańska, ul. Lanckorona).
7. Podjęcie uchwał w sprawie  :
1) Zmiany uchwały XXII/222/08 Rady Miejskiej  w Wilamowicach z dnia 30 grudnia 2008 r. 

w sprawie  ustalenia  diet  oraz  zwrotu  kosztów  podróży  służbowych  przysługujących 
przewodniczącym organu wykonawczego  jednostki  pomocniczej,  zmienionej  uchwałami: 
Nr VI/44/11 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 16 marca 2011 r oraz Nr XXIX/266/13 
Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 stycznia 2013 r.;

2) Zmiany Uchwały Nr XLI/386/10 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 8 listopada 2010 r. 
w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub rozkładania na 
raty  spłat  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny,  przypadających 
Gminie Wilamowice lub jej jednostkom podległym oraz warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc  publiczną  oraz 
wskazania organów i osób uprawnionych do udzielania tych ulg;

3) Trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych  szkół posiadających  uprawnienia 
szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Wilamowice 
przez  osoby fizyczne i  prawne inne  niż  jednostka  samorządu  terytorialnego  oraz  trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania;

4) Określenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli  realizujących 
w ramach  stosunku  pracy  obowiązki  określone  dla  stanowisk  o różnym  tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin w szkołach prowadzonych przez Gminę Wilamowice;

5) Zaciągnięcia  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej 
w Katowicach  długoterminowej  pożyczki  na  częściowe  sfinansowanie  zadania  pn.: 
„Budowa  kanalizacji  sanitarnej  w  Pisarzowicach  i  w  Hecznarowicach”  w  wysokości 
1.629.981,00 zł;

6) Zmiany uchwały nr XXIX/267/13 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w  sprawie  podziału  Gminy  Wilamowice  na  stałe  obwody  głosowania,  ustalania  ich 
numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych;

7) Zmiany  uchwały  nr XXV/231/12 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30  października 
2012  r.  w  sprawie  podziału  gminy  Wilamowice  na  okręgi  wyborcze  oraz  ustalenia  ich 
granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu;

8) Wyrażenia  zgody  na  wykonywanie  przez  gminę  Wilamowice  działalności  w  zakresie 
telekomunikacji;

9) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice;
10) Wprowadzenia zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2014.
8. Odpowiedzi na zapytania, wnioski, interpelacje.
9. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski.
10. Zakończenie sesji.

Punkt 3. Zapytania, wnioski, interpelacje radnych. 

W tym punkcie radni nie zgłosili zapytań, wniosków ani interpelacji.
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Punkt 4. Wystąpienia zaproszonych gości.

Sołtys Dankowic Tadeusz Grzywa – Poinformował o problemie przy realizacji zadania „budowa 
chodnika w Dankowicach” - Na pewnym odcinku trzeba przesunąć słup a nie możemy dogadać się 
z właścicielką jednej z posesji, uważamy, że powinniśmy tą posesję ominąć.

/Na salę narad dotarła radna Stanisława Kudłacik, przeprosiła za spóźnienie/.

Punkt 5. Przyjęcie protokołu z obrad XLVII sesji Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 25 
czerwca 2014 r.

Przewodniczący RM Stanisław Nycz oddał głos Przewodniczącemu Komisji Rewizyjnej.
Pan Kazimierz Cebrat stwierdził, że Komisja Rewizyjna zapoznała się z protokołem z obrad XLVII 
sesji  Rady Miejskiej  w  Wilamowicach,  która  odbyła  się  dnia  25  czerwca  2014  r.  Protokół  był 
wyłożony do wglądu w biurze Rady Miejskiej a obecnie znajduje się na sali. Komisja Rewizyjna 
stwierdziła  zgodność  protokołu  z  faktycznym  przebiegiem obrad  i  składa  wniosek  o  przyjęcie 
protokołu bez odczytywania.
Przewodniczący RM Stanisław Nycz:

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Poddaję wniosek pod głosowanie – kto jest „za” przyjęciem protokołu bez odczytywania?

„Za” - 14 głosów.

Punkt 6.  Informacja nt. prac wiertniczych prowadzonych w celu wykonania odwiertu Kęty 
SL-1  na  terenie  gminy  Wilamowice  w  miejscowości  Pisarzowice  (ul.  Pańska,  ul. 
Lanckorona).

W tym punkcie informację omówli:
Pan Robert Siupik - Przedstawiciel San Leon Energy / Energia Karpaty Zachodnie Sp. z o. o. Sp. 
k. - Kierownik ds. ochrony środowiska,
Pan  Łukasz  Łukańko –  Przedstawiciel  San  Leon  Energy  /  Energia  Karpaty  Zachodnie 
Sp. z o. o. Sp. k. - Specjalista ds. ochrony środowiska

Pan Robert Siupik – Na terenie południowym nasza spółka jest operatorem kilku koncesji. Na tym 
konkretnie obszarze koncesja, którą posiadamy nazywa się „Koncesja Bestwina”. Koncesja została 
rozpisana przez Ministra Środowiska na kilka etapów. W 2012 roku zebraliśmy dane o budowie 
geologicznej  i  wykonywaliśmy  badania  sejsmiczne  w  terenie,  które  pozwoliły  nam  przejść  do 
kolejnego etapu.  Odwiert, którego dotyczy informacja, nosi nazwę „Kęty SL-1”, taka nazwa została 
naniesiona przez geologów, zlokalizowany jest w miejscowości Pisarzowice. Na tym etapie mamy 
umowę dzierżawy terenu,  mamy pozwolenia które umożliwiają przeprowadzenie prac i obecnie 
informujemy mieszkańców o tym, co zamierzamy robić i kiedy, zaczynamy od rady miejskiej.
Pan Łukasz Łukańko – Planujemy poruszać się drogą Przecznią, Szkolną, Pańską i Lanckorona. 
Wiemy, że ulica Pańska była remontowana w ubiegłym roku, tak samo ulica Przecznia i Szkolna 
nie spełniają wymogów by można się tam poruszać ciężkim sprzętem, są ograniczenia w tonażu. 
Wykonaliśmy monitoring  dróg  przed  rozpoczęciem działań  i  tak  samo przeprowadzimy go  po 
zakończeniu  prac.  Wszystkie  usterki  spowodowane  naszym  transportem  zostaną  przez  nas 
usunięte.
Mamy już  rozpisany harmonogram prac,  które  planujemy rozpocząć  w przyszłym tygodniu  od 
budowy placu wiertni. W pierwszych dwóch tygodniach praca będzie polegała na izolacji terenu, 
który jest trochę pochyły,   będziemy dowozić kruszywo, piasek i  układać płyty betonowe. Plac 
budowlany  ukończymy  w  pierwszym  tygodniu  września,  następnie  rozpocznie  się  montaż 
urządzeń  wiertniczych.  Sam proces  wiercenia  będzie  trwał  14  dni  w  sposób  ciągły  przez  24 
godziny na dobę, tego procesu nie da się przerwać. Wierceniu będzie towarzyszył efekt dźwiękowy 
oraz świetlny. 
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Spodziewamy  się  500  ton  odpadów  wydobywczych,  które  zostaną  przetransportowane  do 
Siemianowic Śląskich. Na miesiąc październik zaplanowaliście Państwo remont ulicy Lanckorona, 
więc do tego czasu chcielibyśmy zakończyć wszystkie transporty z wiertni.
Obecnie nie wiemy jeszcze jaki będzie efekt naszych prac. Spodziewamy się gazu ziemnego na 
głębokości  około  700  metrów.  Albo  potwierdzi  się  obecność  gazu  i  będziemy  mogli  go 
eksploatować – wtedy odwiert zostanie zabezpieczony, albo gazu nie będzie i w tym momencie 
temat zostaje zamknięty. W momencie odkrycia złoża, jeżeli okaże się że jest tego gazu na tyle, że 
możemy go komercyjnie wpuścić do systemu gazociągu w Polsce, odwiert zostanie zabezpieczony 
i dojdziemy do fazy projektowo – budowlanej, która w polskich realiach będzie trwała około 1,5 
roku. 
Zgodnie z prawem podatkowym za każde wydobyte 1000 m3  gazu będziemy płacić do budżetu 
gminy, w zależności od tego czy będzie to złoże marginalne czy nie marginalne, 12 lub 24 zł, z  
czego 60% kwoty będzie trafiało do skarbu państwa. 
Dzisiaj w rozmowie z Panem Burmistrzem pojawiła się informacja, że będziemy robić odkrywkę na 
30  metrów,  takiej  odkrywki  nie  będzie,  być  może  chodziło  tutaj  o  pierwszą  kolumnę  rury 
eksploatacyjnej, która jest na głębokości 20 metrów, jest to kolumna wstępna do zabezpieczenia 
płytkich wód podziemnych.
Tyle możemy Państwu na chwilę obecną przekazać.
Burmistrz Marian Trela – Na komisjach mówiłem, że będzie odkrywka na głębokości około 30 
metrów, dzisiaj muszę to sprostować. 
W  tym  działaniu  ważna  jest  komunikacja  między  mieszkańcami  Pisarzowic  bo  będzie  ona 
utrudniona.  Druga  sprawa  dotyczy  dróg,  nie  zakończyły  się  jeszcze  rozmowy  odnośnie 
skorzystania z dróg przez gminę Kozy, powiat i gminę Wilamowice. 
Nie wiem jak mieszkańcy do tego podejdą, jest to szybkie działanie, wstępne rozmowy z firmą 
rozpoczęły się 3 miesiące temu.
Pan  Łukasz  Łukańko –  Przygotujemy  specjalną  ulotkę  informacyjną,  która  będzie 
rozdysponowana  w  Pisarzowicach.  Będzie  podany  adres  mailowy  oraz  infolinia  firmy,  gdzie 
będziemy udzielali odpowiedzi na pytania.
Burmistrz Marian Trela – Chciałbym podkreślić, że na dzień dzisiejszy firma podeszła do sprawy 
profesjonalnie.  Drogi  zostały  zbadane,  pod  względem przydatności  i  wytrzymałości  co  zostało 
udokumentowane. 

– Czy są pytania?
Radny Paweł Gacek – Ile metrów sześciennych gazu musi być w złożu, żeby opłacało się jego 
wydobycie?  A jeżeli  tak,  to  jaka  była  by  przewidywalna  ilość  gazu  wydobywanego  w  ciągu 
miesiąca?
Pan Robert Siupik – To trudne pytanie, w polskich warunkach złoże jest opłacalne przy 40 mln 
m3, ale nie jest to sprawdzona informacja, akurat nie jestem specjalistą od tego. Mamy tutaj do 
czynienia z ciekawym zjawiskiem – złoże gazu absorbowane jest ze złóż węgla. 
Pan Łukasz Łukańko –  Dla  opłacalności  minimalny  przepływ gazu to  60  m3 na  minutę,  taki 
poziom byłby zadowalający. 
Radny Władysław Carbol – Transport pójdzie od Kóz ulicą Szkolną, do ronda i dalej ulicą Pańską 
i Lanckorona?
Burmistrz Marian Trela – Tak. Trzeba powiedzieć, że ulica Lanckorona jest dość zniszczona.
Radna Małgorzata Dynarowska – Wydrążanie urobku będzie 24 godziny na dobę?
Pan Robert Siupik – Teoretycznie tak, ponieważ nie można zatrzymać pracy świdra. Jeśli chodzi 
o transport będzie on realizowany w dzień.
Pan Łukasz Łukańko – W miesiącu wrześniu, kiedy dzieci pójdą do szkoły, prace transportowe 
będą ograniczone około godziny 7 – 8 oraz pomiędzy 14 – 16.
Radny Andrzej Nycz – Hałas jest duży?
Pan Robert Siupik – W zasadzie hałas będzie spowodowany tym, że wiertnia będzie zasilana 
przez agregaty prądotwórcze, na tak krótki czas nie opłaca się organizować linii energetycznej. 
Hałas może być odczuwalny w promieniu  200 – 300 metrów.
Pan Łukasz Łukańko – Na pewno będzie go słychać również w porze nocnej. Jeżeli będą jeszcze 
jakieś pytania możemy się spotkać z Państwem i odpowiedzieć na nie.
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***

Pan Przewodniczący podziękował przedstawicielom firmy za wystąpienie i ogłosił 5 minut przerwy 
(1520 – 15 25).

***
Po przerwie: 

Punkt 7. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) Zmiany uchwały XXII/222/08 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 grudnia 2008 r. 
w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu kosztów podróży służbowych przysługujących 
przewodniczącym  organu  wykonawczego  jednostki  pomocniczej,  zmienionej 
uchwałami: Nr VI/44/11 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 16 marca 2011 r oraz 
Nr XXIX/266/13 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 stycznia 2013 r.;

Przewodniczący RM Stanisław Nycz  – Odczytał  projekt  uchwały.  W uchwale Nr XXII/222/08 
Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 grudnia 2008 r. w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu 
kosztów  podróży  służbowych  przysługujących  przewodniczącemu  organu  wykonawczego 
jednostki pomocniczej, skreśla się § 1 ust. 4 w brzmieniu: 
 "4.  Wysokość diety obniża się każdorazowo o 10 % za nieobecność na sesji Rady Miejskiej 
w Wilamowicach".

Pan  Przewodniczący  dodał  że  Komisje  Rady  Miejskiej  omawiały  ten  projekt  uchwały 
i zaopiniowały go pozytywnie. 

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest „za” podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych:
„Za” 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/421/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Zmiany uchwały  XXII/222/08  Rady Miejskiej  w  Wilamowicach  z  dnia  30  grudnia  2008  r. 
w sprawie  ustalenia  diet  oraz  zwrotu  kosztów  podróży  służbowych  przysługujących 
przewodniczącym organu wykonawczego jednostki  pomocniczej,  zmienionej  uchwałami: 
Nr VI/44/11 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 16 marca 2011 r oraz Nr XXIX/266/13 Rady 
Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 stycznia 2013 r.

W tym miejscu głos  zabrał  Sołtys Dankowic Tadeusz Grzywa –  Odnośnie dotychczasowych 
zapisów  rady,  nie  może  być  tak,  że  „gość”  zapraszany  na  sesję  jest  rozliczany  ze  swojej 
nieobecności. Sołtys jest rozliczany przez mieszkańców a rada nie może go „karać” za to, że nie 
przychodzi on na sesję. 
Przewodniczący RM Stanisław Nycz – Podjętą uchwałą wycofaliśmy się z tego zapisu.
Radca Prawny Edward Grzywa wyjaśnił,  że zapis ten miał  „motywować” sołtysów do udziału 
w sesjach Rady Miejskiej  i  w latach ubiegłych  posiadała  go co druga gmina Polsce.  Uchwała 
swojego  czasu  była  przesłana  do  nadzoru  prawnego  Wojewody  Śląskiego  i  nie  została 
zakwestionowana jako niezgodna z prawem. 
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Radca Prawny Edward Grzywa – Tak się zdarza, że po pewnym czasie nawet Sąd Najwyższy 
zmienia zdanie mimo że kiedyś wydał orzeczenie o treści, które później nie znalazło uznania w 
orzecznictwie innego składu sądu. Na wiele rzeczy po kilku latach można spojrzeć zupełnie inaczej 
i nie ma tutaj złej intencji.  Ostatnio wypowiedział się w tej kwestii Burmistrz Marian Trela, który 
powiedział,  że  zależało  mu  na  tym,  żeby  sołtysi  byli  obecni  na  zwoływanych  sesjach  Rady 
Miejskiej w Wilamowicach. Ze względu na to, że zapis ten był sprzeczny z ustawą o samorządzie 
terytorialnym, dziś został zmieniony.

2) Zmiany  Uchwały  Nr XLI/386/10 Rady Miejskiej  w Wilamowicach z dnia 8 listopada 
2010 r. w sprawie szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub 
rozkładania na raty spłat należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, 
przypadających  Gminie Wilamowice lub jej jednostkom  podległym  oraz warunków 
dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w których ulga stanowić będzie 
pomoc publiczną oraz wskazania organów i osób uprawnionych do udzielania tych 
ulg;

Przewodniczący RM Stanisław Nycz – Odczytał projekt uchwały. 
Zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały - art. 59 ust. 2 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. 
o finansach publicznych stanowi, iż organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego określa 
zasady  udzielania  ulg  uznaniowych  w  spłacie  należności  cywilnoprawnych  z  uwzględnieniem 
przepisów  o  pomocy  publicznej.  Ze  względu  na  okoliczność,  iż  nastąpiła  zmiana  przepisów 
dotyczących udzielania pomocy publicznej zaistniała konieczność zmiany uchwały Rady Miejskiej 
w Wilamowicach nr XLI/386/10 z dnia 8 listopada 2010 r. 
Działając na podstawie art. 7 ust.  3 i  3a ustawy z dnia 30 kwietnia 2004 r. o postępowaniu w 
sprawach dotyczących pomocy publicznej Burmistrz Wilamowic przesłał projekt niniejszej uchwały 
do Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów oraz Ministra Rolnictwa i Rozwoju Wsi.
Niniejszy projekt  uchwały w części  dotyczącej  pomocy publicznej  uwzględnia  uwagi  wniesione 
przez  Ministra  Rolnictwa  i  Rozwoju  Wsi  oraz  Prezesa  Urzędu  Ochrony  Konkurencji 
i Konsumentów.
Pan  Przewodniczący dodał,  że  Komisje  Rady  Miejskiej  omawiały  ten  projekt  uchwały 
i zaopiniowały go pozytywnie. 

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych:
„Za” 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/422/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Zmiany Uchwały Nr XLI/386/10 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 8 listopada 2010 r. w 
sprawie  szczegółowych  zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania lub  rozkładania  na 
raty  spłat  należności  pieniężnych  mających  charakter  cywilnoprawny,  przypadających 
Gminie Wilamowice lub jej jednostkom podległym oraz warunków dopuszczalności pomocy 
publicznej  w  przypadkach,  w  których  ulga  stanowić  będzie  pomoc  publiczną  oraz 
wskazania organów i osób uprawnionych do udzielania tych ulg;

***
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3) Trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  niepublicznych  szkół  posiadających 
uprawnienia szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie 
Gminy Wilamowice przez  osoby fizyczne i  prawne inne  niż  jednostka  samorządu 
terytorialnego oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania;

Przewodniczący  RM  Stanisław  Nycz  –  Odczytał  projekt  uchwały,  dodał,  że  Komisje  Rady 
Miejskiej omawiały ten projekt uchwały i zaopiniowały go pozytywnie. 

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych:
„Za” 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/423/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych szkół posiadających uprawnienia 
szkół publicznych, niepublicznych przedszkoli prowadzonych na terenie Gminy Wilamowice 

przez osoby fizyczne i prawne inne niż jednostka samorządu terytorialnego oraz trybu 
i zakresu kontroli prawidłowości ich wykorzystania;

***

4) Określenia   tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru  godzin  dla  nauczycieli 
realizujących w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym 
tygodniowym  obowiązkowym  wymiarze  godzin  w szkołach  prowadzonych  przez 
Gminę Wilamowice;

Przewodniczący RM Stanisław Nycz – Odczytał projekt uchwały.
Kierownik Zakładu Obsługi Szkół i Przedszkoli w Wilamowicach Bożena Sobocińska – Taka 
uchwała  był  już  podejmowana  na  poprzedniej  sesji,  jednak  zgodnie  ze  wskazaniem  nadzoru 
prawnego  musi  zostać  zmianiona  ze  względu  na  brak  dodatkowego  nawiasu  we  wzorze 
określającym tygodniowy obowiązkowy wymiar godzin zajęć. 

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych:
„Za” 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/424/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Określenia  tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin dla nauczycieli realizujących 
w ramach stosunku pracy obowiązki określone dla stanowisk o różnym tygodniowym 
obowiązkowym wymiarze godzin w szkołach prowadzonych przez Gminę Wilamowice;

***
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5) Zaciągnięcia w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Katowicach długoterminowej pożyczki na częściowe sfinansowanie zadania pn.: 
„Budowa kanalizacji sanitarnej w Pisarzowicach i w Hecznarowicach” w wysokości 
1.629.981,00 zł;

Przewodniczący RM Stanisław Nycz – Odczytał projekt uchwały, zgodnie z którym postanawia 
się  zaciągnąć  przez  Gminę  Wilamowice  pożyczkę  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach w wysokości 1.629.981,00 zł z przeznaczeniem na 
dofinansowanie realizacji  zadania inwestycyjnego pod nazwą:  „Budowa kanalizacji  sanitarnej w 
Pisarzowicach i w Hecznarowicach”.

     Pożyczka będzie uruchamiana odpowiednio: w roku 2014 w wysokości: 800.042 złotych, w roku 
2015 w wysokości: 829.939 złotych.

Spłata pożyczki nastąpi w ratach według następującego harmonogramu:

- 2016 r. –     60.981 złotych

- 2017 r. –     40.000 złotych

- 2018 r. –   379.500 złotych

- 2019 r. –   624.500 złotych 

- 2020 r. –   525.000 złotych.

Pan  Przewodniczący dodał,  że  Komisje  Rady  Miejskiej  omawiały  ten  projekt  uchwały 
i zaopiniowały go pozytywnie. 

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych:
„Za” 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/425/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Zaciągnięcia w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
w Katowicach długoterminowej pożyczki na częściowe sfinansowanie zadania pn.: 
„Budowa kanalizacji sanitarnej w Pisarzowicach i w Hecznarowicach” w wysokości 

1.629.981,00 zł;

***

6) Zmiany uchwały nr XXIX/267/13 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 stycznia 
2013  r.  w  sprawie  podziału  Gminy  Wilamowice  na  stałe  obwody  głosowania, 
ustalania ich numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych;

Przewodniczący RM Stanisław Nycz – Odczytał projekt uchwały.
Zgodnie z uzasadnieniem do projektu uchwały – art.  13 § 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. 
Kodeks  wyborczy  stanowi  że,  burmistrz  przekłada  radzie  miejskiej  wnioski  w  sprawie  zmian 
w podziale na stałe obwody do głosowania, jeżeli konieczność taka wynika ze zmian granic gminy, 
zmiany  liczby  mieszkańców  w  gminie  lub  w  obwodzie  głosowania.  Taka  sytuacja  zaistniała 
w przypadku  gminy  Wilamowice  nastąpiła  bowiem  zmiana  liczby  mieszkańców  gminy  oraz 
w obwodach głosowania.
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Pan  Przewodniczący dodał,  że  Komisje  Rady  Miejskiej  omawiały  ten  projekt  uchwały 
i zaopiniowały go pozytywnie. 

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych:
„Za” 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/426/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Zmiany uchwały nr XXIX/267/13 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 stycznia 2013 r. 
w sprawie podziału Gminy Wilamowice na stałe obwody głosowania, ustalania ich 

numerów, granic oraz siedzib obwodowych komisji wyborczych;

***

7) Zmiany  uchwały  nr  XXV/231/12  Rady  Miejskiej  w  Wilamowicach  z  dnia  30 
października 2012 r. w sprawie podziału gminy Wilamowice na okręgi wyborcze oraz 
ustalenia ich granic, numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu;

Przewodniczący RM Stanisław Nycz – Odczytał projekt uchwały.
Z art. 431 § 1 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks wyborczy wynika, że zmiany okręgów 
wyborczych mogą  być  dokonywane  najpóźniej  na  3  miesiące  przed  upływem  kadencji  jeżeli 
zmiana  taka  wynika  ze  zmiany  liczby  mieszkańców  danej  gminy.  Taka  sytuacja  zaistniała 
w przypadku gminy Wilamowice, której liczba mieszkańców wzrosła z 16308 do 16647 osób.
Pan  Przewodniczący dodał,  że  Komisje  Rady  Miejskiej  omawiały  ten  projekt  uchwały 
i zaopiniowały go pozytywnie. 

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych:
„Za” 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/427/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Zmiany uchwały nr XXV/231/12 Rady Miejskiej w Wilamowicach z dnia 30 października 
2012 r. w sprawie podziału gminy Wilamowice na okręgi wyborcze oraz ustalenia ich granic, 

numerów i liczby radnych wybieranych w każdym okręgu;

***

8) Wyrażenia zgody na wykonywanie przez gminę Wilamowice działalności  w zakresie 
telekomunikacji;
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Przewodniczący RM Stanisław Nycz – Odczytał projekt uchwały.
Ustawa z dnia 7 maja 2010 r. o wspieraniu rozwoju usług i sieci telekomunikacyjnych – art. 3 ust.1 
i ust.  5  nakłada obowiązek podjęcia  uchwały  przez  Radę  Miejską w Wilamowicach  w sytuacji 
prowadzenia  działalności  telekomunikacyjnej  przez  Gminę  Wilamowice.  Gmina  Wilamowice 
eksploatuje  sieci  telekomunikacyjne,  prowadzi  rozbudowę  sieci  dla  potrzeb  własnych  jak 
i mieszkańców  gminy  uczestniczących  w  ramach  prowadzonego  projektu  „Przeciwdziałanie 
wykluczeniu cyfrowemu w Gminie Wilamowice”.
Gmina Wilamowice prowadzi działalność telekomunikacyjną w rozumieniu ww. ustawy, co skutkuje
koniecznością  podjęcia  stosownej  uchwały  przez  Radę  Miejską  w  Wilamowicach.  Uchwała 
nie powoduje skutków finansowych.
Pan  Przewodniczący dodał,  że  Komisje  Rady  Miejskiej  omawiały  ten  projekt  uchwały 
i zaopiniowały go pozytywnie. 

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 13 radnych obecnych na sali:
„Za” - 13 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/428/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Wyrażenia zgody na wykonywanie przez gminę Wilamowice działalności w zakresie 
telekomunikacji;

***
 

9) Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice;

Pan  Przewodniczący poinformował,  że  komisje  rady  miejskiej  omawiały  pisemną  „Informację 
o zmianie  dochodów  i  wydatków  budżetowych  oraz  zmianach  w  Wieloletniej  Prognozie 
Finansowej” i przyjęły ją bez uwag.

Projekt uchwały odczytała Skarbnik Gminy Zyta Blachura – Majdak.
Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  Gminy  Wilamowice  wraz  z  prognozą  kwoty  długu  i  spłat 
zobowiązań na lata 2014 – 2013 przyjmuje brzmienie jak w załączniku nr 1 do projektu uchwały.
Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 2014 – 2017 przyjmuje brzmienie jak w załączniku nr 
2 do projektu uchwały. 
Przewodniczący RM Stanisław Nycz:

– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych obecnych na sali:
„Za” - 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/429/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice;

***
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10) Wprowadzenia zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych na rok 2014;

Skarbnik  Gminy  Zyta  Blachura  –  Majdak poinformowała  o  autopoprawce  projektu  uchwały 
dotyczącej § 8 oraz § 10 a następnie odczytała projekt uchwały.
Po wprowadzeniu zmian objętych projektem uchwały budżet Gminy Wilamowice wynosi:

– po stronie dochodów  – 46.444.084,01 zł
– po stronie wydatków –  48.744.951,75 zł
– planowany deficyt –    2.300.867,74 zł.

Przewodniczący RM Stanisław Nycz:
– Czy są pytania lub uwagi? - Nie widzę.
– Kto jest "za" podjęciem uchwały?

W głosowaniu brało udział 14 radnych obecnych na sali:
„Za” - 14 głosów, „przeciw” - 0 głosów, „wstrzymało się” - 0 głosów.

UCHWAŁA NR XLVIII/430/14
RADY MIEJSKIEJ W WILAMOWICACH

w sprawie

Zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilamowice;

***

Punkt 8. Odpowiedzi na zapytania, wnioski, interpelacje.

Przewodniczący RM Stanisław Nycz  – Radni nie zgłosili  interpelacji.  W punkcie 4. zapytanie 
zgłosił Sołtys Dankowic Tadeusz Grzywa.
Burmistrz Marian Trela – Podejmiemy ustalenia w tej sprawie.

Punkt 9. Sprawy bieżące Rady – wolne wnioski.

Głos  zabrał  Mariusz  Hałat  członek  Zespołu  Regionalnego  „Cepelia  Fil  Wilamowice”  - 
Po ostatniej  sesji  rady miejskiej  czytałem artykuł prasowy na internecie odnośnie finansowania 
wyjazdu  naszego  zespołu  do  Indii.  Przez  różnego  rodzaju  pogłoski  nasz  wyjazd,  który  sami 
planujemy sfinansować, pozostaje pod znakiem zapytania.
Przewodniczący RM Stanisław Nycz –  Autorem artykułu jest  redaktor gazety „Region”,  który 
akurat dziś nie jest gościem na sesji. 
Burmistrz Marian Trela –  Zapoznałem radnych z problematyką wyjazdu,  temat był  omawiany 
m.in. na posiedzeniach komisji i nie spotkałem się tutaj z negatywnymi odczuciami, nikt nie mówił 
żebyście  nie  jechali.  Zespół  Cepelia  Fil  działa  przy  Ośrodku  Kultury  w  Wilamowicach,  pani 
kierownik  jest  za  niego  odpowiedzialna  i  burmistrz  również  ponieważ  finansuje  ten  zespół. 
Wyrażam zgodę na ten wyjazd ale oczekuję żeby wszystkie formalne sprawy zostały poprawnie 
załatwione, każdy uczestnik musi wyrazić zgodę na wyjazd, dwie osoby niepełnoletnie w wieku 16 
lat  muszą  uzyskać  zgodę  rodziców.  Zespół  musi  być  dobrze  ubezpieczony  na  wypadek 
nieprzewidzianych  sytuacji.  Największe  koszty,  a  więc  koszty  pobytu,  poniesie  organizator. 
Uczestnicy wyjazdu pokryją koszty przelotu. Uczestnicy powinni też zapoznać się ze zwyczajami 
tego kraju i powinni wiedzieć na co zwrócić uwagę w sytuacji, kiedy europejczyk przyjeżdża do 
Indii. 
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Radny Stanisław Nowak zaprosił  zebranych do udziału  w uroczystości  –  Jubileusz  120-lecia 
istnienia Ochotniczej Straży Pożarnej w Starej Wsi, która odbędzie się dnia 30 sierpnia br.

Radny Marian Rozner – Poinformował, że dnia 7 września planowany jest gminny rajd rowerowy.

Przewodniczący  RM  Stanisław  Nycz  –  Poinformował,  że  kolejna  sesja  Rady  Miejskiej 
w Wilamowicach odbędzie się na początku miesiąca września.

Punkt 10. Zakończenie   sesji  .

Pan  Przewodniczący Stanisław  Nycz  podziękował  wszystkim  za  udział  w  XLVIII  sesji  Rady 
Miejskiej w Wilamowicach i ogłosił jej zakończenie (godz.: 16.30).

Przewodniczący Rady Miejskiej

Stanisław Nycz

Protokołowała:   

Ewa Smolarska                                                                                                                            


